

政治學系政治經濟學博士學位候選人資格考核實施要點

Enforcement Guidelines for Implementation of the PhD Candidate Qualifying Assessment in Doctoral Program in Political Economy, Department of Political Science

(107.03.15 系所整併規劃委員會第3次會議通過)
(107.03.21 政治系106學年度第6次系務會議核備通過)
(109學年度第4次系務會議修正通過)
(111.12.28 111學年度第5次系務會議修正通過)

一、 為提高博士生之研究能力，使其具備應有之學養，依據本校「博士學位候選人資格考核實施要點」之規定，訂定「國立成功大學政治系政治經濟學博士班博士學位候選人資格考核實施要點」。

1. To improve the research abilities of doctoral students and equip them with the necessary academic qualifications, by the provisions of the *NCKU Directions for the Administration of the Ph.D. Qualifying Examination*, the Department of Political Science establishes the *Enforcement Guidelines for Implementation of the PhD Candidate Qualifying Assessment in Doctoral Program in Political Economy*.

二、 本系博士生必須通過本系之資格考核，始得晉級為博士學位候選人。

2. Doctoral students in the Department must pass the qualifying examination of the Department before they can be promoted to the doctoral degree candidate.

三、 申請博士候選人資格考核之條件：博士生修習至少滿一年，且修滿畢業學分後，始得申請資格考。

資格考核應於入學後 4 學期內完成為原則，至多不得超過 10 學期；未依規定年限及次數完成者，由本系通知註冊組勒令退學。

3. Requirements for doctoral candidates: Doctoral students who have completed at least one year of study and have completed their graduation credits are eligible to apply for the qualifying examination. **In principle, the qualification examination should be completed within 4 semesters after admission, and no more than 10 semesters at most; the Department will notify the Registrar Section to expel those who fail to meet the requirements.**

四、 第三點所提及之相關考試，每學期結束前（第一學期：七月三十一日、第二學期：一月三十一日）舉辦一次。舉行時間和地點由本系另行公告之；博士生應於每學期開學第一周提出申請。

4. The relevant examinations mentioned above will be held at the end of each semester (**First Semester: 7/31; Second Semester, 1/31**). The time and location of the examination will be announced separately by the Department. Doctoral students should apply in the first week of each semester.

- 五、 資格考試科目：博士生由已修畢且取得學分之選修課程四領域，擇二領域各選考一科。每次申請資格考試科目以一科為原則，學業平均成績達 85 分以上者，得不受上述之限制。每一考試科目作答時間為四小時。
5. Qualifying Examination Subjects: Doctoral students shall select two areas from the four areas of elective courses and take one subject from each of the two elective areas. **In principle, one examination subject can be taken per application. Those with an average academic score of 85 points or above are not subject to the restriction above. The answering time for each test subject is four hours.**
- 六、 博士候選人資格考試之命題委員會，於博士生提出資格考申請後二週內由系主任召集，每科聘請至少二人為命題委員，以聘請具相關科目之專業教師為原則，命題範圍於考試前至少三個月公布。遇博士生之指導教授為系主任時，由系務會議指定一位召集人負責資格考相關事宜。
6. The exam drafters committee for the qualifying examination for doctoral candidates shall be convened by the Chair of the Department within two weeks after a doctoral student applies for the qualifying examination. For each subject, at least two members of the committee shall be appointed based on the principle of employing teachers specializing in relevant subjects. The scope of the exam questions shall be announced at least three months before the examination. **When the supervisor of a doctoral student is the Chair of the Department, the Department affairs meeting shall appoint a convener to be responsible for the relevant matters of the qualification examination.**
- 七、 資格考試每科以七十分為及格，不及格之科目，得申請重考，以一次為限。學生亦得申請更換領域考試，以更換一次為限。
7. The passing grade for the qualifying examination is 70 points for each subject, and those who fail may apply for a retake, which is limited to one time. Students may also apply for a change of examination field, which is limited to one time.
- 八、 考生應試時不得使用電子設備及其他方式與外界聯繫，違者扣減該科次成績五分，並得視其使用情節加重扣分至該科次成績至零分。
8. Candidates are not allowed to use electronic devices or other approaches to communicate with the outside world while taking the exam. Each violation will result in a five-point deduction from the score of the subject. The final score may be deducted to zero, depending on the case under investigation.
- 九、 本實施要點經系務會議通過後實施，修正時亦同。
9. The guidelines shall come into effect after they are approved by the departmental meeting and shall be amended in the same manner.